

## Developing Indicators of Healthy and Vibrant Communities for Ontario

**June 26, 2008** – Capturing accurate and timely data to reflect the well-being of a community is becoming increasingly important to both policy-makers and community leaders who strive for continual improvement in quality of life. Community indicators are an important tool in recognizing successes and identifying areas where improvement is required.

A roundtable held on June 23 in Toronto and organized by the Ontario Trillium Foundation (OTF) and CPRN brought together approximately 50 senior government officials and leaders of community organizations. The session explored the possibilities for a shared set of community indicators in Ontario that would refine the understanding of healthy and vibrant communities and support effective decision-making at the Foundation as well as by communities. The indicators would also support the development of public policy.

Guest speakers offered case studies of successful community indicators in place in Canada and described the situation in Ontario.

- Gary Catlin, Director General, Health Statistics and Measurement Branch, Statistics Canada, described the federal government's use of community level data for indicators and provided an overview of what is available across Canada;
- Alton Hollett, Assistant Deputy Minister, Economics and Statistics, Department of Finance, Government of Newfoundland and Labrador, presented the Newfoundland and Labrador Community Accounts program;
- Don McRae, Executive Director at BC Stats, detailed British Columbia's Regional Socio-Economic Indicators;
- Kevin Costante, Deputy Minister and Associate Secretary of the Cabinet, Policy, and Craig McFadyen, Executive Coordinator, Economic and Resource Policy, The Cabinet Office, Government of Ontario, described how community indicators are gathered and used in the Government of Ontario; and,
- Blair Dimock, OTF Director of Research, Evaluation and Knowledge Management, spoke on the different sets of indicators currently in use by community organizations in Ontario.

► **FRANÇAIS**

s u b s c r i b e

e-network e-net  
work e-network  
e-network e-net  
work e-network  
e-network e-net  
work e-network  
e-network e-net  
work e-network  
e-network e-net  
work e-network  
e-network e-net  
work e-network

u n s u b s c r i b e

CPRN President Sharon Manson Singer presented a vision for democratizing data. Participants discussed and compared the different models and the benefits of developing a more consistent set of indicators for use by both government and community-based organizations in Ontario.

To download the **Rountable Agenda**, [click here](#).

To read or download ***Indicators of Healthy and Vibrant Communities Roundtable – A Primer***, [click here](#).

## **Presentations**

– Click on the title to read or download.

**[The Newfoundland and Labrador System of Community Accounts](#)** – Alton Hollett, Assistant Deputy Minister, Economics and Statistics, Department of Finance, Government of Newfoundland and Labrador

**[BC's Experience with Community Indicators](#)** – Don McRae, Executive Director, BC Statistics

**[Developing a Core Statistics Resource in the Ontario Public Service](#)** – Craig McFadyen, Executive Coordinator, Economic and Resource Policy, the Cabinet Office, Government of Ontario

**[Presentation to the Roundtable on Community Indicator Models](#)** – Blair Dimock, Director of Research, Evaluation and Knowledge Management, Ontario Trillium Foundation

**[Democratizing Data – A Vision for Ontario Citizens](#)** – Sharon Manson Singer, President, CPRN

## **Latest *NetworkNews* Posted**

The latest edition of CPRN's *NetworkNews* is now available. [Click here](#) to read or download.

## ***E-network* Takes a Break**

This will be the last regular, Thursday edition of *E-network* until September. *Have a great summer!*

## Élaboration d'indicateurs pour des communautés saines et dynamiques en Ontario

**Le 26 juin 2008** – La saisie de données précises et à jour en vue de refléter le bien-être d'une communauté devient de plus en plus importante, tant pour les responsables des politiques que pour les dirigeants communautaires qui s'emploient à assurer une amélioration continue de la qualité de vie. Des indicateurs pour les communautés sont un instrument important pour reconnaître les réussites et déterminer les domaines dans lesquels des améliorations s'imposent.

Une table ronde, organisée par la Fondation Trillium de l'Ontario et les RCRPP, s'est tenue à Toronto le 23 juin dernier; elle a permis de réunir environ une cinquantaine de représentants gouvernementaux et de dirigeants d'organismes communautaires dans le but d'examiner les possibilités d'établir un ensemble commun d'indicateurs pour les communautés en Ontario, qui permettraient d'approfondir notre connaissance des communautés saines et dynamiques, et d'appuyer une prise de décision efficace au sein de la Fondation ainsi que par les communautés concernées. Les indicateurs contribueraient aussi à appuyer l'élaboration des politiques publiques.

Les orateurs invités ont présenté des études de cas d'indicateurs communautaires utiles qui existent au Canada et ils ont décrit la situation que l'on retrouve en Ontario.

- Gary Catlin, directeur général, Direction de la statistique et des mesures de santé, Statistique Canada, a décrit l'utilisation que fait le gouvernement fédéral de données au niveau communautaire pour calculer des indicateurs et il a présenté un survol de ce qui est disponible à l'échelle canadienne.
- Alton Hollett, sous-ministre adjoint, Économie et Statistiques, ministère des Finances, gouvernement de Terre-Neuve et Labrador, a présenté le programme de comptabilité communautaire de Terre-Neuve et Labrador.
- Don McRae, directeur exécutif, BC Statistics, a donné un aperçu détaillé des indicateurs socio-économiques régionaux de la Colombie-Britannique.
- Kevin Costante, sous-ministre et secrétaire associé du Conseil des ministres, Politiques, et Craig McFadyen, coordonnateur exécutif, Politiques relatives aux ressources et à l'économie, Bureau du Conseil des ministres, gouvernement de l'Ontario, ont décrit de quelle façon des indicateurs pour les communautés sont assemblés et utilisés au sein du gouvernement de l'Ontario.

[▶ ENGLISH](#)[abonnement](#)

e-network e-net  
work e-network  
e-network e-net  
work e-network  
e-network e-net  
work e-network  
e-network e-net  
work e-network  
e-network e-net  
work e-network  
e-network e-net  
work e-network

[désabonner](#)

- Blair Dimock, directeur, Recherche, évaluation et gestion des connaissances, Fondation Trillium de l'Ontario, a parlé des différents ensembles d'indicateurs qui sont utilisés à l'heure actuelle par les organismes communautaires en Ontario.

Sharon Manson Singer, présidente des RCRPP, a présenté une vision en vue de démocratiser les données. Les participants ont discuté et comparé les différents modèles ainsi que les avantages d'élaborer un ensemble plus cohérent d'indicateurs, que pourraient utiliser les organismes gouvernementaux et communautaires en Ontario.

Pour télécharger l'**ordre du jour de la table ronde**, veuillez [cliquer ici](#).

Pour consulter ou télécharger ***Indicators of Healthy and Vibrant Communities Roundtable – A Primer***, veuillez [cliquer ici](#).

## Présentations

– Veuillez cliquer sur le titre pour consulter ou télécharger l'une ou l'autre des présentations.

[\*\*\*The Newfoundland and Labrador System of Community Accounts\*\*\*](#) – Alton Hollett, sous-ministre adjoint, Économie et Statistiques, ministère des Finances, gouvernement de Terre-Neuve et Labrador

[\*\*\*BC's Experience with Community Indicators\*\*\*](#) – Don McRae, directeur exécutif, BC Statistics

[\*\*\*Developing a Core Statistics Resource in the Ontario Public Service\*\*\*](#) – Craig McFadyen, coordonnateur exécutif, Politiques relatives aux ressources et à l'économie, Bureau du Conseil des ministres, gouvernement de l'Ontario

[\*\*\*Presentation to the Roundtable on Community Indicator Models\*\*\*](#) – Blair Dimock, directeur, Recherche, évaluation et gestion des connaissances, Fondation Trillium de l'Ontario

[\*\*\*Democratizing Data – A Vision for Ontario Citizens\*\*\*](#) – Sharon Manson Singer, présidente des RCRPP

## Numéro d'*Info-Réseaux* maintenant affiché

L'édition la plus récente d'*Info-Réseaux* des RCRPP est maintenant disponible. [Cliquez ici](#) pour la consulter ou la télécharger.

## *E-network* fait relâche

L'édition de cette semaine est la dernière diffusion régulière de nos messages *E-network* d'ici septembre. Nous vous souhaitons de passer un bon été !